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Futbalovým fanúšikom priniesli v druhej polovici 
júna veľa radosti naši „sokolíci“ - reprezentácia SR 
do 21 rokov. Členom tejto úspešnej partie, ktorý 
sa priamo podieľal i na výsledkoch, ktoré chlapci 
na ihrisku dosiahli, bol aj Lamačan Lukáš Haraslín. 

Napriek záveru, v ktorom neférový pragmatizmus 
Nemcov eliminoval náš tím z postupu do semifi-
nále, ostáva šampionát aj pre Lukáša veľmi pozi-
tívnym zážitkom. „Bolo to super, som veľmi rád, 
že som si mohol zahrať na takomto podujatí. Hral 
som na záverečných šampionátoch mladších ve-
kových kategórií, ale 21-tka je viac menej senior-
ský futbal. O  to viac ma teší, že som tam mohol 
byť,“ povedal pre Lamačan. Aj on ocenil početnú 
skupinu fanúšikov, ktorí neváhali cestovať stovky 
kilometrov po zlých poľských cestách za našou 
reprezentáciou. „Patrí im jedno veľké ĎAKUJEM. 
Na zápasoch, aj vtedy, keď ich bolo menej ako 
fanúšikov súpera ich bolo veľmi počuť, bolo mož-
né vnímať ako nám držia palce, preto ešte raz, za 

všetkých chlapcov ĎAKUJEM.“ Lukáš nastúpil ako 
striedajúci hráč do všetkých zápasov nášho tímu 
na šampionáte. „Náročné to bolo najmä v prvom 
zápase proti domácemu Poľsku, ale aj proti An-
glicku, keď sme sa snažili vyrovnať,“ priznal. Lukáš 
ostáva v  kádri 21-tky, v    novom kvalifikačnom 
cykle bude jedným z lídrov tímu.“ Pevne verím, že 
sa nám opäť podarí vytvoriť takú partiu, aká bola 
počas tejto éry,“ povedal hráč s Hamšíkovským čís-
lom 17 na reprezentačnom drese.

Vitaj, leto!                                                                                                     

Rozálske hody 2017
1.-3. septembra 

Oddych i zábavu ponúka počas celého leta aj príjemné prostredie lamačského kúpaliska. Deti 
a mládež naň môžu využiť vstupy zdarma, ktoré im venovala mestská časť.

Voľby do VÚC spoja Lamač  
so Záhorskou Bystricou                                               

Poslanci Bratislavského samosprávneho kraja 
(BSK) schválili na svojom júnovom rokovaní na-
výšenie počtu poslancov kraja v ďalšom voleb-
nom období. Zo súčasných 44 sa počet členov 
krajského zastupiteľstva zmení na rovných 50. 
Rovnako sa zvýšil aj počet volebných obvodov, 
v ktorých budú môcť občania v sobotu 4. no-
vembra v  jednokolových voľbách rozhodnúť 
o  tom, kto sa dostane do orgánov bratislav-
ského VÚC. Z 18 sa počet volebných obvodov 
zvyšuje na 24. Na rozdiel od minulých volieb, 
keď Lamač patril do jedného volebného obvo-
du s Dúbravkou a Záhorskou Bystricou (s tromi 
volenými poslancami), bude tentoraz tvoriť 10. 
volebný obvod už len so Záhorskou Bystricou, 
pričom z tohto obvodu môže byť do zastupiteľ-
stva BSK zvolený jeden kandidát.
 Zmeny vychádzajú z  vyššieho počtu obyva-
teľov Bratislavského kraja i zo snahy, aby bolo 
viac jednomandátových volebných obvodov. 
„Skúsenosť z územia hovorí, že keď je poslanec 
priamo z územia, tak ho zastupuje trocha lep-
šie, ako keď zastupuje širšie územie,“ vysvetlil 
podstatu zmeny predseda BSK Pavol Frešo.
Podľa Registra obyvateľov SR žije v  Bratislav-
skom kraji k 31.12.2016 celkovo 685. 824 oby-
vateľov. Počet poslancov je podľa zákona urče-
ný v  pomere 12 000 až 15 000 obyvateľov na 
jedného poslanca. Zákon teda dovoľuje, podľa 
počtu obyvateľov, pohybovať sa v  počte po-
slancov v rozpätí 46 – 57. Finálne čísla, teda 24 
volebných obvodov a 50 poslancov, je výsled-
kom rokovaní zástupcov župy, poslancov, sta-
rostiek a starostov a primátorov z územia Bra-
tislavského regiónu. V  Bratislave je po novom 
počet volených zástupcov 34, teda o  tri vyšší 
ako v minulých voľbách. O jeden sa zvýšil počet 
mandátov v  ďalších troch okresoch, v  malac-
kom okrese budú voliť šiestich a v pezinskom 
a seneckom okrese piatich poslancov BSK.

Za úspechom sokolíkov bol aj Lukáš Haraslín                                                                                                                                                                                                                     

Všetky dôležité informácie o dianí v Lamači zdieľate na facebooku: Mestská časť Bratislava – Lamač

Lukáš Haraslín ( v popredí) so spoluhráčmi 
ďakuje fanúšikom po zápase s Anglickom

Autor: FB SFZ
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Prebytok sa použije na revitalizáciu 
námestia                                                                                    

Miestne zastupiteľstvo na svojom zasadnutí dňa 
22.06.2017 schválilo záverečný účet MČ Bratislava - 
Lamač za rok 2016 a to bez výhrad. Hospodárenie 
skončilo s prebytkom vo výške 199. 342 eur. Prija-
tím racionalizačných opatrení sme takto nakumu-
lovali finančnú čiastku (v súčasnosti presunutú do 
rezervného fondu), ktorú chceme využiť v  rámci 
priorít mestskej časti na jednu z investičných akcií 
schválených i  v  strategickom dokumente Plánu 
hospodárskeho a sociálneho rozvoja mestskej čas-
ti a to na revitalizáciu Malokarpatského námestia. 
Predmetom rokovania zastupiteľstva bol v  tejto 
súvislosti aj material o pláne rekonštrukcie verej-
ných priestorov Malokarpatského námestia, ktoré 
je rozdelené do viacerých etáp. Prvá by mala byť 
realizovaná už v priebehu tohto roka.

Michaela Kövári Mrázová, 
prednostka Lamača

Olbena - objekt v srdci Lamača                               

Určite si všetci dobre spomínate, ako nám na 
parkovisku pri pošte vyrástla budova od spo-
ločnosti Olbena za účelom predaja mäsových 
výrobkov. Nakoľko pozemok patrí mestskej 
časti, bola uzatvorená nájomná zmluva medzi 
spoločnosťou Olbena a mestskou časťou s pod-
mienkou, že mestská časť má predkupné právo 
v prípade predaja budovy.
Nakoľko mestská časť je vlastníkom, mohli sme 
ochrániť obyvateľov pred tým, aby sa budova ne-
premenila napríklad na herňu. Určite si všetci pa-
mätáme aj také pokusy a následnú petíciu, ktorá 
proti herni vznikla. Boli sme úspešní. 
V súčasnosti má mestská časť plány na revitalizáciu 
Malokarpatského námestia, tak aby jej pôvodný 
typický ráz bol zachovaný a  zároveň, aby obsa-
hoval moderné prvky. Práve z  toho dôvodu, keď 
som sa dozvedela, že spoločnosť Olbena plánuje 
predávať budovu, bola som jednoznačne za to, 
aby mestská časť danú budovu odkúpila do svojho 
majetku. Hodnota odkupnej ceny bola stanovená 
na 130.000 eur. Cena za ktorú kúpite dvojizbový 
byt alebo 3-izbový byt v  pôvodnom zlom stave 
v  našej mestskej časti. Súkromný investor, ktorý 
plánoval budovu odkúpiť, od zámeru ustúpil. Na 
zastupiteľstve v apríli sme sa uzniesli, že spoločne 
sa pôjdeme pozrieť priamo do budovy s  tým, že 
oslovíme znalca v odbore, ktorý by nám sám po-
vedal, či má budova pre nás uvedenú hodnotu. 
Bohužiaľ, toto sa nestalo, ale aj tak sme sa ako väč-
šina poslancov na májovom zastupiteľstve uzniesli, 
že budovu chceme odkúpiť a tým sa zhodnotí aj 
pozemok mestskej časti, ktorý sa nachádza pod 
ňou. Bohužiaľ, starosta pozastavil toto uznesenie 
vraj pre nevýhodnosť. No v čom spočíva táto ne-
výhodnosť, to nám nevysvetlil. Ale jednoznačne 
sme týmto krokom stratili možnosť prednostného 
odkúpenia uvedenej budovy. Možnosť využitia 
priestorov pre našich obyvateľov. Iste by boli by 
potrebné dodatočné prostriedky pre upravenie 
vnútorných priestorov. Ale hodnota ako pozem-
ku a tým aj budovy by určite vzrástla a tým by sa 
zhodnotil aj majetok mestskej časti -majetok nás 
všetkých. Ale stále je tam to slovíčko “by”.

Gabriela Bizoňová, 
poslankyňa MČ Bratislava-Lamač

Služby v Lamači                                                                  

Po rokoch chátrania budovy bývalej tržnice na 
Malokarpatskom námestí svitá nádej na zmys-
luplné využitie tohto objektu. Aktuálny vlastník 
budovy je totiž v  rokovaní s  kupujúcim, ktorý 
plánuje v  tomto objekte otvoriť predajňu dro-
gistického a  doplnkového tovaru. Naplnila by 
sa tak túžba mnohých obyvateľov, ktorí práve 
takúto predajňu žiadali. Mestskej časti sa dote-
raz nepodarilo nájsť prevádzkovateľa pre takýto 
typ obchodu v rámci priestorov v Dome služieb. 
Podnikanie v sídliskovej časti Lamača nie je jed-
noduché. Každý nový článok však znamená roz-
šírenie spektra služieb a zvyšuje chuť Lamačanov 
realizovať svoje nákupy a  tráviť svoj voľný čas 
„doma“. Pokiaľ sa na trhu nájde maloobchodný 
formát, ktorý má záujem umiestniť prevádzku 
aj na takomto trhu, je to vítaná pomoc a posun 
na dlhej a zložitej ceste povzniesť úroveň služieb 
v Lamači. O tom, ako chce tomu pomôcť mest-
ská časť zatraktívnením námestia - centrálneho 
verejného priestoru v Lamači Vás budeme infor-
movať v budúcom čísle.

Lukáš Baňacký, 
vicestarosta Lamača

Pozor, zmena!                                                                         
 
Bezplatné právne poradenstvo bude možné 
využiť v ďalšom období v stredu (nie v ponde-
lok ako doteraz). Záujemcovia o právnu konzul-
táciu, ktorú poskytuje doc. JUDr. Štefan Kočan, 
môžu tieto bezplatné právne služby využiť kaž-
dú stredu od 10.00 h do 12.00 h v priestoroch 
kina Lamač. Poradenstvo sa týka správneho, ro-
dinného a občianskeho, ale i obchodného, pra-
covného a trestného práva.

V Dome služieb by mala pribudnúť pekáreň

Prevádzky v Dome služieb na Malokarpatskom 
námestí by sa mali rozšíriť o  pekáreň s  kaviar-
ňou. Taký je výsledok verejno-obchodnej súťa-

že na prenájom nebytových priestorov v Dome 
služieb, ktorý mestská časť vyhlásila v máji. Do 
súťaže sa prihlásil jeden záujemca, ktorý splnil 
podmienky súťaže. Jeho zámerom je zriadiť pe-
káreň s kaviarňou, s vlastnou výrobou čerstvých 
pekárenských výrobkov. 

Parkovacia politika v Bratislave ako 
v Lamači                                                                                   

(reakcia na rokovania mestského zastupiteľstva 
a rokovania o parkovacej politike)
Jednoznačne treba povedať, že mesto ale aj 
naša mestská časť potrebujú parkovaciu politi-
ku. Bez možnosti regulovať parkovanie dochá-
dza skoro k neriešiteľnej situácií, ktorá sa zhor-
šuje nielen na sídlisku, ale aj v  starom Lamači. 
Plochy, kde sa dali vybudovať nové parkovacie 
miesta sa už hľadajú ťažko a obetovať ďalšiu ze-
leň nie je únosné a situáciu s parkovaním nerieši. 
Len určitá regulácia a obmedzenia môžu zlepšiť 
tento stav. Je neakceptovateľné, aby obyvate-
lia jedného bytu bez problémov obsadili 4 až 
6 parkovacích miest. To, že prvé auto bude za 
symbolickú cenu a  prvé dva roky zadarmo je 
rozumné, ale všetky ďalšie parkovacie miesta 
musia byť úmerne drahšie. Existujúce kapacity 
musia rovnomerne slúžiť všetkým obyvateľom. 
Preto jednoznačne podporujem zavedenie par-
kovacej politiky. 

Peter Šramko, 
starosta Lamača

Ako to bude s kosením?                                              

Údržba zelene, konkrétne kosenie trávnatých 
verejných priestranstiev bude mestská časť vy-
konávať podľa množstva zrážok a tým aj rýchlos-
ti rastu trávy. “Kosiť sa teda bude podľa potreby,” 
objasnil Marek Poláš, odborný referent život-
ného prostredia miestneho úradu. V  prípade 
nadmerných horúčav je úrad takisto pripravený 
polievaním schladzovať rozhorúčené asfaltové 
plochy v centrálnej časti Lamača.

Mestská časť Bratislava-laMač
vyhlasuje výberové konanie 

na obsadenie riaditeľa/ky Materskej školy Heyrovského 4 s elokovaným 
pracoviskom Malokarpatské nám. 6 s nástupom od 4. septembra 2017

Kandidáti môžu poslať svoju prihlášku spolu s ostatnými 
požadovanými dokladmi 

 do 3. augusta 2017 do 12.00 h
Kandidáti musia spĺňať 

• kvalifikačné predpoklady podľa zákona 
• bezúhonnosť 

• najmenej 5 rokov pedagogickej praxe 
• absolvovanie I. atestácie 

• ovládanie štátneho jazyka
Ďalšími požadovanými predpokladmi sú znalosť a orientácia v školskej legislatíve, znalosť 

práce s PC, komunikačné a riadiace zručnosti, zodpovednosť a flexibilita.
Všetky náležitosti, ktoré musí kandidát predložiť a ďalšie podrobnosti o výberovom konaní 

možno nájsť na stránke www.lamac.sk
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Po mediálnej prezentácii zámeru vybudovať cyk-
listické prepojenie z Lamača do Dúbravky a ná-
sledne na Bory prichádza množstvo otázok zo 
strany priaznivcom cyklodopravy, ale aj tých, kto-
rých oslovila možnosť dostať sa na Bory (a verme, 
že aj ďalej) nezávisle na aute alebo autobuse.
Význam projektu spočíva aj v  perspektívnom 
napojení na terminál integrovanej osobnej do-
pravy – TIOP č. 2, ktorý bude prestupným uzlom 
železničnej a mestskej i regionálnej autobusovej 

dopravy, spolu so záchytným parkoviskom (ver-
me, že aj úschovňou pre bicykle), s  výstavbou 
ktorého sa počíta v lokalite Bory.
V rámci dimenzovania chodníka aj mostu sa po-
číta s núdzovým prejazdom vozidiel do 3,5 tony, 
čo je zaujímavé vzhľadom na skutočnosť, že sa 
v  blízkosti navrhovaného prepojenia nachádza 
stanica záchrannej zdravotnej služby a tiež hasič-
ský útvar. Sanitným vozidlám by sa tak význam-
ne skrátil čas dojazdu pre veľkú časť Lamača.

Aký je stav prác? 
Okrem chodníka pre cyklistov a chodcov, spod-
nej mostnej stavby a samotnej lávky, ktoré musia 
byť navrhnuté podľa príslušných noriem sa bolo 
potrebné vysporiadať s požiadavkami Národnej 
diaľničnej spoločnosti a výhľadom rozšírenia diaľ-
nice D2 na šesťpruh, zohľadniť špecifiká prekle-
ňovania železničnej trate – od zakladania na hra-
ne zárezu, cez ochranu trakčného vedenia až po 
simulácie celého procesu montáže a  vysúvania 
lávky a  jej uchytenia na železobetónové piliere 
vrátane zohľadnenia výluky dopravy na železnici. 
Samostatnou etapou bolo rokovanie s vlastníkmi 
dotknutých pozemkov. Nebolo vždy ľahké získať 
si ich dôveru a podporu tomuto projektu. Vďaka 
patrí tým, ktorí nás v tomto úsilí podporili a sto-
tožnili sa s myšlienkou, že toto dielo bude osožné 
pre všetkých a  pomôže nielen územiu, ktorým 
bude prechádzať, ale celému regiónu.
Začína sa konanie o umiestnení stavby 

Lukáš Baňacký,
 vicestarosta Lamača

O tepelnom hospodárstve sa toho v Lamačanovi 
napísalo pred časom dosť. Jedni obhajujú súčas-
nú spoločnosť BES, ktorá prevádzkuje tepelné 
hospodárstvo a druhí sa snažia preukázať, že nie 
je všetko “s  kostolným poriadkom”. Preto bola 
vykonaná kontrola na základe uznesenia miest-
neho zastupiteľstva. Kontrolórka vykonala kon-
trolu plnenia platnej zmluvy a podkladov, ktoré 
má k dispozícii miestny úrad, tak ako ustanovuje 
jej kompetencia. Následne, na základe zistených 
porušení a  otvorených otázok vyplývajúcich 
z  kontroly, odporučila ustanovenie komisie, 
ktorá by mala skontrolovať interné podklady 
spoločnosti BES, ktoré budú preukazovať buď 
to plnenie zmluvy, alebo naopak hrubé poruše-
nie. Komisia je zložená z  poslancov, kontrolóra 
a  dvoch odborne spôsobilých osôb. Požiadali 
sme na základe odporúčaní obyvateľov Lamača, 
ktorí sa témou zaoberajú o odborníka zo strany 
magistrátu a mestská časť prizvala ešte odborní-
ka zo spoločnosti Duspama. Všetci sme viazaní 
mlčanlivosťou, nakoľko budeme disponovať aj 
citlivými údajmi. Čo ma veľmi prekvapilo, tak 
hneď na prvé stretnutie kontrolnej skupiny boli 
prizvaní aj zástupcovia spoločnosti BES. Preto 

som požiadala, aby sme sa najprv stretli ako 
pracovná skupina osobitne a  dohodli si pod-
mienky a spôsob vykonania kontroly. Podozrení 
pre vykonanie kontroly bolo niekoľko, okrem 
vykonanej kontroly sú to aj veci, na ktoré upo-
zorňujú už dlhodobo občania Lamača priamo 
na zastupiteľstve. Najviac závažné je podozrenie, 
ktoré nám nahlásili občania a ktoré pripustil sám 
konateľ (viď záznam zo zasadnutia kontrolnej 
skupiny uverejnený na stránke mestskej časti 
Lamač) a  to, že spoločnosť založila v  prospech 
tretej osoby majetok, ktorý v  zmysle zmluvy 
získala vďaka investícii do tepelného hospodár-
stva Lamač a ktorý by mal po 15-tich rokoch od 
podpisu zmluvy (r. 2020) prejsť bezodplatne do 
majetku mestskej časti. V zmluve je jednoznačne 
uvedené, že ak by došlo k akémukoľvek úvero-
vému vzťahu zo strany BES počas trvania zmlu-
vy, je BES povinná prizvať k rokovaniu mestskú 
časť a  rovnako musí mať súhlas mestskej časti. 
V  prvej fáze, ktorá sa uskutoční koncom júna, 
vykonáme kontrolu zmluvných vzťahov spo-
ločnosti BES, ktoré súvisia s plnením zmluvných 
podmienok medzi mestskou časťou Bratislava-
-Lamač a spoločnosťou BES. No nakoľko je otáz-

ne, či nám spoločnosť BES predloží aj záložnú 
zmluvu k investičnému majetku, požiadala som 
na poslednom zastupiteľstve starostu, aby oslo-
vil priamo bankovú ombudsmanku s oficiálnou 
žiadosťou o  preskúmanie možnosti existencie 
záložnej zmluvy spoločnosti BES v prospech tre-
tej osoby v jednej z bankových spoločností. Je to 
v jej kompetencii a hlavne v súlade so zákonom. 
V prípade, ak by sa uvedená skutočnosť preuká-
zala, bolo by to nielen hrubé porušenie zmluvy 
zo strany BES, ale hlavne ohrozenie obyvateľov 
Lamača, nakoľko v prípade neplnenia úverových 
podmienok by mohlo dôjsť k  naplneniu zálož-
ného práva a  tým by sme prišli o  celé tepelné 
hospodárstvo. 
Samozrejme kontrola bude zameraná aj na 
podrobné informácie, aby sme zistili, či skutoč-
ne dochádza k  zámerne umelému navýšeniu 
cien tepla a teplej vody v Lamači. Toto sa udeje 
v druhej fáze niekedy koncom leta. O výsledku 
Vás samozrejme budem rada informovať, lebo 
sa opäť priblíži vykurovacie obdobie, tak nech 
vieme všetci za čo platíme. 

Gabriela Bizoňová,
 poslankyňa MČ Bratislava-Lamač

Bicyklom na Bory                                                                                                                                                                                                                                                                                     

Vzťahy MČ Lamač - BES                                                                                                                                                                                                                                                                                   
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Mestská časť Bratislava-laMač
vyhlasuje verejno-obchodnú súťaž

na prenájom časti predajného stánku na Malokarpatskom námestí 
oproti budove miestneho úradu. Konkrétne ide o časť B predajného 

stánku č. 2, s výmerou predajnej plochy 27,98 m2, šatne o výmere  
2,34 m2, WC o výmere 1,98 m2 a zastavanej plochy o výmere 32,30 m2,  

na ktorom je postavená časť B predajného stánku č 2.

Nájom je na dobu určitú do 31.12.2021. Výška ročného nájomného za 
predmet nájmu je minimálne 645,96 eur. Výška ponúknutej sumy má 

pri vyhodnotení súťaže 40 percentnú váhu, 60 percentnú váhu má účel 
využitia. V priestoroch nemožno prevádzkovať herňu, ani prevádzku 

s výhernými hracími automatmi!!!

Záujemcovia môžu návrhy predkladať  
do 25. augusta do 12.00 h.

Hľadá sa nový miestny kontrolór              

V  súvislosti so zánikom funkcie doterajšej 
miestnej kontrolórky mestská časť vyhlasu-
je výberové konanie. Kandidáti na pozíciu 
miestneho kontrolóra musia mať minimálne 
úplné stredné vzdelanie, vyžaduje sa bezú-
honnosť a spôsobilosť na právne úkony v pl-
nom rozsahu. 
Zoznam všetkých požadovaných predpokla-
dov, rovnako tak i súpis dokumentov, ktoré 
je potrebné priložiť k  prihláške, nájdu záu-
jemcovia na webe mestskej časti. Prihlášku 
do výberového konania, vrátane všetkých 
náležitostí je potrebné predložiť do 7. sep-
tembra do 15.30 h do podateľne Miestneho 
úradu MČ Bratislava-Lamač, alebo ju možno 
zaslať poštou na adresu Miestny úrad mest-
skej časti Bratislava - Lamač, Malokarpatské 
nám. 9, 841 03 Bratislava. Najneskorší dátum 
odoslania je 7. septembra 2017. 
Kontrolór bude pracovať na polovičný úvä-
zok, predpokladaný nástup do funkcie je 
1.10. 2017. Podrobnosti na www.lamac.sk

Skúsme to s Bystricou                                          

Keď nechceš (alebo nemôžeš) kúpiť decku 
to, čo si pýta, aspoň mu to sľúb! Takže som 
sa často márne tešil od jari do jesene na 
zmrzlinu, ktorú som kvôli častým angínam 
v detstve nesmel. V zime to už nešlo – lebo 
bola zima…
Na sľúbené pekné a  dobré veci sa i  tak do-
kážem tešiť aj na staré kolená. Aj v  Lamači, 
kde bývame vyše 40 rokov. Momentálne ma 
mimoriadne teší, že najbližším naplánova-
ným termínom spustenia svetelnej križovat-
ky pri Pántlovi je už december tohto roku. 
(R.Olekšák – Ako ďalej v  doprave, Lamačan 
6/2017). Pravdaže, ak nepríde priskoro tuhá 
zima a bagre nenarazia na príliš zamrznutú 
zem... Pozitívne vnímam aj zámer vybudovať 

garážový dom, síce v neurčitejšej, ale predsa 
možno dohľadnej budúcnosti (až naň budú 
peniaze). Iba na Heyrovského ulici parkuje 
totiž vo dne v noci, v lete aj zime 110-130 au-
tomobilov. Mnohé už aj na „zatrávňovacích“ 
dlaždiciach, čím im dosť bránia v  zatrávňo-
vaní. Nerátam tie, čo si spontánne vybudo-
vali záchytné parkovisko pri už spomínanom 
Pántlovi.
Pán poslanec píše, že v  komisii musia riešiť 
dopravu statickú, dynamickú a  MHD, úchyt-
kom sa však zmieňuje aj o lapálii s minister-
stvom dopravy, od ktorého sa im dostalo 
negatívnej odpovede „ohľadom bezplatné-
ho úseku Lamač – Záhorská Bystrica“. Takže, 
asi, treba riešiť aj dopravu tranzitnú. Lebo ak 
nám už nemôžu postaviť do Lamača dymia-
ce komíny, zrejme sa rozhodli, že nás vydy-
mia Hodonínskou ulicou. V  Bratislavských 
novinách (4.5.2017) si starosta Záhorskej 
Bystrice povzdychol, že vyššie spomenuté 
ministerstvo poslalo do hája aj jeho. Žia-
dali bezplatný úsek až po južnú križovatku 
pri Stupave. Bystricu vraj zahlcujú prechá-
dzajúce autá z  Marianky a   Stupavy. Lenže 
tie, čo zahlcujú Bystricu, zahlcujú aj Lamač, 
pravdaže spolu s  tými, ktoré štartujú od 
nich. Záhorská Bystrica svojím výbežkom 
siaha takmer až do „revitalizovaného“ ja-
zierka Na barine a mala by nám byť blízka aj 
v boji proti neprajnému úradu. Či už my ich, 
alebo oni nás, musíme sa navzájom podpo-
riť v  tom, aby sme vymohli bezplatné prú-
denie po diaľnici aj tým, ktorí majú síce na 4 
autá v jednom byte, ale nemajú na diaľničnú 
známku. (Týka sa to aj just-in-timeových ka-
miónov do Volkswagenu!). A možno by sa vo 
veci mohol angažovať aj magistrát hlavného 
mesta. Ak mu majú mestské časti pomáhať 
s parkovacou politikou, aj on by mal pomôcť 
pohnúť ministerstvom či garážovými doma-
mi. Novinárka Chudá v SME síce tvrdí, že „do-
pravní odborníci na magistráte chýbajú“, ale 
čo ak motyka predsa vystrelí...

Peter Brhlovič

Ako ďalej so stromami v Lamači?                     

V  júnovom vydaní Lamačana sme sa dočíta-
li, že po kalamite z  apríla bolo vyrúbaných 9 
stromov a poškodených 59. V júni boli vypíle-
né ďalšie stromy. V súčasnosti je určených na 
„úpravu“ 120 stromov. To je veľmi veľké množ-
stvo stromov, o ktoré skôr či neskôr príde La-
mač a jeho obyvatelia.
Je najvyšší čas nahradiť vyrúbané stromy nový-
mi vhodnými do tejto lokality. Mal by to urobiť 
odborník, aby sa nestalo, že o pár rokov niekto 
rozhodne, že je to invazívna drevina. Môžeme si 
zobrať príklad z Trnavy, kde počas tejto jari vy-
sadili 187 stromov a v minulom roku 492 stro-
mov. Zahusťujú aj už existujúcu zeleň. 
V Lamači sa stromy už niekoľko rokov len vy-
rubujú, zostávajú po nich len pníky. Chýbajú 
nám stromy, ich tieň a krása! Našim cieľom 
by malo byť zlepšenie životného prostredia 
a zmiernenie dopadu zmeny klímy. Už vysade-
nie 120 stromov, ako náhradu za poškodené 
by mal byť prínos pre klímu a občanov porov-
nateľný s malým lesom. 

Daniela Matichová
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Záchranári riešili minulé leto počas prázdnin denne 25 prípadov úrazov 
detí

Prázdniny predstavujú pre deti vytúžené obdobie, spojené s kamarátmi, 
dobrodružstvom a zábavou. Pre rodičov sú to však i starosti navyše a rie-
šenie otázok, ktoré sa týkajú zabezpečenia programu i dozoru počas dní, 
v ktorých nemajú možnosť zobrať si dovolenku. No a pre záchranárov sú 
prázdniny doslova rizikovým obdobím. Potvrdil to aj hovorca Operačné-
ho strediska Záchrannej zdravotnej služby (OS ZZS) Boris Chmel.
„Deti dávajú každoročne zabrať záchranárom viac počas prázdnin, keď 
trávia viac času samé bez dozoru, alebo v partii kamarátov. Priemerne 
sme  vlani v lete mali denne vyše 25 prípadov detí, ktoré skončili 
v opatere záchranárov! Čo je však ešte závažnejšie, tento počet sa 
stále zvyšuje,“ uviedol hovorca. 

Najčastejšie dochádza k úrazom  pri aktivitách a športe                   

- bicykel, korčule – 
sú to najmä dôsled-
ky častých pádov 
- zlomeniny rúk, nôh 
a  ťažké úrazy hlavy 
a  chrbtice, vnútorné 
poranenia brucha, 
hrudníka a hlavy
-  športoviská – zra-

nenia pri športe, ako napríklad zlomeniny kľúčnej kosti, zranenia pri 
pádoch či spôsobené v zápale hry - zlomené ruky, nohy, odreniny. Opa-
kovane sa tiež stalo, že na dieťa padla konštrukcia brány!
- opustené budovy, nestrážené staveniská - nebezpečenstvo zrútenia 
– zavalenie detí, úraz elektrickým prúdom, pády z výšky
- lezenie na stromy, konštrukcie – pády z výšky svojej postavy, ktoré 
vedia spôsobiť život ohrozujúci stav

Pozor na neznámych ľudí                                                                                                      

Nebezpečenstvo však počas prázdnin neznamenajú len riziká úrazov, ale 
aj to, ak je dieťa samé, bez dozoru. Aj v tomto prípade zhrnula užitočné 
rady kpt. Martina Kočišová. Deťom radí...

- Cudzím ľuďom neotvárajte dvere. Predtým, ako otvoríte dvere, pre-
svedčte sa, kto je za dverami. Pozrite sa cez dverový hľadáčik či okno, ak 
bývate v rodinnom dome. Alebo sa jednoducho opýtajte. Keď ste sami 
doma, používajte bezpečnostnú retiazku alebo závoru na dverách.
- Cudzí ľudia Vás môžu osloviť aj vonku. Nikam s nimi neodchádzajte, 
neodprevádzajte ich, nesadajte si k nim do auta a nič si od nich neberte. 
Neznámej osobe v žiadnom prípade nehovorte, kde bývate, aké cenné 
veci máte doma, kedy rodičia odchádzajú a prichádzajú z práce, kedy 
a kam odchádzate na dovolenku alebo na výlet.
- Do domu, bytu nepozývajte cudzie deti (napr. tie, s ktorými ste sa len 
predtým zoznámili na ihrisku, či sociálnej sieti). Každú návštevu kamará-
tov u vás doma vždy oznámte rodičom. 
- Aj cez prázdniny sa môže stať, že vonku bude zlé počasie a rozhodne-
te sa tráviť čas pri počítači. Na sociálnych sieťach nenadväzujte kontakt 
s ľuďmi, ktorých nepoznáte, neposkytujte im informácie o sebe a svojej 
rodine (kam idete na dovolenku a pod.), neposielajte im svoje fotografie.
- Pri odchode z domu nezabudnite zamknúť, skontrolujte, či ste naozaj 
dvere zamkli. Ak bývate v rodinnom dome alebo v nižších poschodiach, 
nezabudnite zatvoriť okná (pivničné, kúpeľňové a pod.). Kľúče od domu 
a bytu majte vždy pri sebe (ukryté pod tričkom, či vo vrecku), nenechá-
vajte ich len tak položené na lavičke, stole, či v plecniaku, ktorý nemáte 
pri sebe. Nezabudnite rodičom povedať, zavolať, či napísať sms správu, 
kam idete, s kým ste a kedy sa vrátite domov. 

Čo robiť, aby sme úrazom predišli?                                                                        

Policajná preventistka kpt. Martina Kočišová pripomína deťom, aby 
nezabudli, že...
- Lopta, kolobežka, skateboard ani kolieskové korčule na cestu nepatria.
- Pri jazde na bicykli je potrebná prilba a reflexné prvky.
- Chodník nie je pretekárska dráha, ale je určený chodcom.
- Na prechádzanie cez cestu je priechod pre chodcov, podchod, nad-
chod. Pred vstupom na cestu je potrebné zastať, poriadne sa rozhliad-
nuť na ľavú, pravú a opäť ľavú stranu, a až potom vstúpiť na priechod 
pre chodcov. 
- Miestom pre hru je ihrisko, nie opustené budovy, kde číha nebezpe-
čenstvo.
- A opatrnosti nikdy nie je dosť ani pri vode, na kúpalisku alebo na jazere. 
Preto deti... Aj keď viete dobre plávať, nepreceňujte svoje sily. Neplávate 
ďaleko od brehu, myslite na to, že potrebujete doplávať aj späť na breh. 
Pri hrách vo vode s kamarátmi buďte opatrní. Na kúpalisko si zoberte len 
veci, ktoré potrebujete, nie cennosti, ktoré môže niekto ukradnúť z deky. 

Čo robiť, ak k úrazu došlo                                                                                                        

Ak sa dieťaťu stane nejaký úraz, v  pr-
vom rade treba zhodnotiť situáciu, 
pokúsiť sa zachovať pokoj a  chladnú 
hlavu. Najprv vizuálne zhodnoťte, či 
je situácia vážna a  je nutné zavolať 
pomoc. Ak áno, treba zavolať na číslo 
155, kde musíte jasne a  presne popí-
sať situáciu. Počúvať otázky operátora 
a hovoriť zrozumiteľne, aby dokázal čo 
rýchlejšie vyhodnotiť situáciu a poslať 
pomoc. A  do príchodu záchranárov 
poskytovať prvú pomoc.

Ako je to s  deťmi, ktoré sú už vo veku, keď 
nepotrebujú celodenný dohľad? Je potreb-
né vymyslieť a  naplánovať im program na 
každý týždeň prázdnin? Za rodičov sme sa 
opýtali psychologičky Daniely Čechovej.

„K letným prázdninám určite patria pobytové 
a  denné tábory či špecializované kempy. Na 
takýchto pobytoch deti stretnú nových kama-

rátov, pomôžu tak deťom rozvíjať komunikač-
né schopnosti, kreativitu či flexibilitu. Veľkým 
benefitom sú aj aktivity na čerstvom vzduchu, 
na ktoré sa počas takýchto táborov dbá. 
S  organizovanými aktivitami to však netreba 
ani preháňať. Nie je vhodné, aby malo nimi 
dieťa zaplnené celé prázdniny. Deti a  ado-
lescenti sa potrebujú aj nudiť, aj sa vedieť 
zabaviť sami. Keď to nedokážu, budú závislí 

od technických vymožeností, ako sú mobily 
či laptopy! Rodičia by preto mali aj na toto 
pamätať, no hlavne by si mali uvedomiť, že 
prázdniny sú obdobím, keď môže byť rodina 
oveľa viac spolu. Treba si preto užívať spoloč-
né výlety a  dovolenky. Zážitky z  nich majú 
vyššiu hodnotu ako drahé hračky. Spomien-
ky, rodinné príbehy ostávajú, i keď sa hračky 
dávno pokazia.“

Staršie deti sa musia vedieť zabaviť aj samé (názor psychológa)                                                                                                                                                                               

Prázdniny – čas oddychu, zábavy, ale aj rizík                                                                                                          

Do 15. júla bude mestská časť realizovať demontáž starých a montáž 
nových hracích prvkov na detských ihriskách (Studenohorská 5, 

Heyrovského 16, Bakošova 34-36), odvoz starého a dovoz nového 
piesku. Z tohto dôvodu Vás žiadame o súčinnosť, aby ste sa v danom 

priestore detského ihriska nezdržiavali (v prípade, že na ňom prebiehajú 
vyššie uvedené práce).
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Ako už v  Lamači býva zvykom, druhá sobota 
v  mesiaci jún je venovaná naším deťom. Inak 
tomu nebolo ani v  tomto roku. V  sobotu 10. 
júna nám ráno počasie trochu skrížilo plány, ale 
vo chvíli, keď sme to už všetci vzdávali, predsa 
len cez mraky vykukli slnečné lúče. Z upršaného 
rána bol nakoniec krásny slnečný deň. Námestie 
sa zaplnilo rodičmi s deťmi, ktoré museli zdolať 
ľahšie ale i ťažšie súťažné disciplíny prispôsobené 
veku i zdatnosti detí, aby mohli nakoniec hľadať 
vytúžený poklad. Pri každej súťažnej disciplíne 
deti získavali body, no i časti mapky, ktorú bolo 
nutné po získaní všetkých jej častí poskladať. Tá 
im ukázala, kde sa nachádza posledná indícia 
k hľadaniu pokladu. Na ručne robenom papieri 
bola v básni ukrytá šifra podľa ktorej deti začali 
hľadať poklad ukrytý na námestí v koreňoch stro-
mu. Nedočkavosť, napätie, ale i radosť sme mohli 
vidieť v detských očiach, keď už dychtivo čakali 
na otvorenie truhlice, ktorú vykopali. Niektoré 
deti skríkli: POKLAD! a  vo vzduchu visela otáz-
ka: Čo v tej truhličke asi je ? Po jej otvorení deti 
mohli vidieť truhličku plnú zlatých mincí, ktoré 
boli zväčšenou replikou zlatých mincí razených 
v 13. storočí vo Florencii. Každé dieťa, ktoré zdo-
lalo všetky súťažné disciplíny a získalo dostatok 
bodov si mohlo odniesť jednu mincu z  tohto 
pokladu. Všetky deti, ktoré sa tejto akcie zúčast-

nili dostali zadarmo zmrzlinu, zdarma mali i jazdu 
na koni. V každej vekovej kategórii boli ocenené 
peknými cenami tri deti, ktoré získali v súťažných 
disciplínach najviac bodov. Pre deti bolo pripra-
vených 17 súťažných disciplín, do ktorých boli 
zaradené aj vodné bubliny, Spiderman trampo-
líny a bungee running. Okrem toho sa deti mohli 
vyšantiť na maxi šmýkačke a detskom kolotoči.
Veľké poďakovanie patrí občianskym združe-
niam, ktoré sa v spolupráci s miestnym úradom 
na celej akcii podieľali: OZ Dúha Carigo a  OZ 
B-S 13/Stoh a Divadlo pod hríbikom.

Mária Šimončičová 

Rodinné centrum Obláčik ponúklo nápaditú 
oslavu Dňa otcov. Už 11. ročník obľúbeného 
podujatia Rozprávkový les sa konal v  sobotu 
dopoludnia, 17. júna 2017. Hoci nás zaskočilo 
chladné a veterné počasie, účasť prekonala re-
kord z minulého roku. Do lesoparku za Cestou 
na Klanec prišlo vyše 600 ľudí, z toho 312 bolo 
detí.
Účastníci dostali pri registrácii kartičku, na 
ktorú zbierali pečiatky z  jedenástich stano-
víšť. Tento rok ste mohli na trase stretnúť 
morskú vílu Ariel, Snehulienku, Popolušku či 
Šípkovú Ruženku. Do Lamača zavítali aj Čer-
vená čiapočka s vlkom, dve vodníčky, hlúčik 
indiánov a  banda pirátov, priletela i  včielka 
Maja a unúval sa aj Janko Hraško. Deti plnili 
edukatívne úlohy zamerané na postreh, jem-
nú motoriku alebo zručnosť a  tiež pomohli 
vlastnoručne dotvoriť medovníkový domček 
pre Ježibabu. Na konci trasy ich čakal milý 
balíček s  prekvapením. Týmto srdečne ďa-
kujeme sponzorom, ktorí prispeli drobnými 
darčekmi na cieľové odmeny: Dobré jablká, 
Zlatá studňa, France-Tech, Peugeot, Prvá sta-
vebná sporiteľňa, časopis Fifík a  Moja taška. 
Tie z  detí, ktoré mali na konci ešte stále do-
statok energie mohli na záverečnej rozpráv-
kovej lúke preliezať prekážkovú dráhu, dať si 
maľovať na tvár alebo sa zapojiť do tvorivých 
dielní. 
Veľké poďakovanie za toto zážitkové dopo-
ludnie patrí všetkým tým, ktorí priložili ruku 
k dielu: všetkým členkám RC Obláčik a ich ro-
dinným príslušníkom, ďalej 55 externým dob-
rovoľníkom, z ktorých vyše 30 animovalo trasu 

v  kostýmoch. Špeciálne ďakujeme aj partne-
rom z  OZ Rybička a  kaviarni Malinky. Za fo-
todokumentáciu ďakujeme pánovi Antonovi 
Kvasničkovi z Fotoklubu JDS (viď fb rcoblacik). 
Organizačne pomohol aj miestny úrad a  na-
vyše škôlkarom venoval vymaľovanku „Môj 
Lamač“, ktorá zábavnou formou upevňuje po-
znatky o Lamači. 
Mnohí rodičia venovali ako vstupné dobro-
voľný príspevok a  tak sa deti môžu tešiť na 
novú sadu Lego duplo, ako aj súbor spolo-

čenských hier, ktoré bude RC Obláčik využí-
vať počas herní pre verejnosť. Z  vyzbieranej 
sumy sa RC Obláčik zaväzuje prispieť aj na 
kultúrny program pre deti počas Rozálskych 
hodov.
Rozprávkový les bol určite vydarenou bodkou 
za našou tohtoročnou sezónou. Veríme, že po-
čas prázdnin načerpáme nové sily a opäť Vás 
privítame v septembri, v plnej sile a s pestrým 
programom. 

Zuzana Brnoliaková

Deň detí a hľadanie pokladu                                                                                                                                             

Poďakovanie za Rozprávkový les                                                                                                                                                                                                                                                 

V objavenom poklade boli napodobneniny 
zlatých florénov
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V rámci pravidelných stretnutí s našimi senior-
mi-jubilantmi bolo júnové posedenie venova-
né tým, ktorí sa okrúhlych 75, 80 a 85 rokov, prí-
padne ešte vyššieho veku dožili v  mesiacoch 
apríl, máj a jún. Na stretnutí sa zišlo celkovo 21 
jubilantov, medzi nimi i dve dámy, ktoré vôbec 
nevyzerajú na to, že oslávili 90-tku – pani Edita 
Kissová a  pani Melánia Balagová. Jubilantom 
sa prihovoril starosta Peter Šramko, ktorý za-
želal do ďalších rokov pevné zdravie a veselú, 
optimistickú myseľ. Predsedníčka kultúrnej 
komisie MZ Marta Janyšková, ktorá sa takisto 
stretnutí s  jubilantmi zúčastňuje pravidelne, 
popriala, aby seniori necítili pocit osamotenia. 
Stretnutie spríjemnili deti z MŠ sv. Filipa Neri-
ho, nezabudlo sa ani na kvetinový darček pre 
jubilantky. Pri občerstvení sa pospomínalo i na 
staré lamačské zvyky. Jubilantom praje aj La-
mačan všetko dobré.

Domov seniorov Lamač navštívila v máji charizmatická, populárna, energická a bezprostredná hereč-
ka, pedagogička Zuzana Kronerová . Stvárnila množstvo divadelných a filmových postáv a je jedna 
z najvýraznejších hereckých osobností slovenského kultúrneho života. Obsadzujú ju aj českí režiséri. 
Napokon, aj v Česku, rovnako tak i na Slovensku získala niekoľko prestížnych cien. Je laureátkou Čes-
kého leva, získala tiež ocenenie Dosky a má i Krištáľové krídlo. Na Moste slávy v Trenčianskych Tep-
liciach jej patrí ocenenie „Hercova misia“ vo forme mosadznej plakety, ktorú si tam sama pripevnila.
Stretnutie s našimi seniormi bolo plné bezprostrednosti, úcty, pokory a neuveriteľného človečenstva. 
Bolo o živote tejto pani herečky, ktorá sa okrem svojej práce v divadle, vo filme, televízii i dabingu 
venuje študentom VŠMU, ktorým  pomáha s ročníkovými prácami a samozrejme, nezabúda ani na 
svoju rodinu.  Aby toto všetko zvládla, dobíja sa pozitívnou energiou, ktorú doniesla aj k nám. Zuza-
nu Kronerovú sme neraz odmenili búrlivým potleskom, ktorý symbolizoval nielen uznanie čara jej 
osobnosti, ale aj spôsobu jej prejavu a prístupu k ľuďom – seniorom. Bola ľudská,  bezprostredná, 
vtipná , čo vytvorilo srdečnú atmosféru plnú otázok a odpovedí. Keď sa čas na besedu krátil, pani Kro-
nerová sľúbila, že príde znova a pozvala nás i na predstavenie do divadla Astorka, čo je v súčasnosti 
jej domovská scéna. Milou, spevavou bodkou stretnutia bola pesnička „Čerešne“ autorov Jara Filipa 
a Milana Lasicu.                                                                                                                                           Jana Chudíková

Stretnutie jubilantov                                                                                                                                                                                                                                                                               

Popoludnie so Zuzanou Kronerovou v DSL                                                                                                                                                                                                                                                  

Poďakovanie 

Po päť ročnom pôsobení vo farnosti Lamač nastupuje vdp. Miroslav 
Michalka na nové miesto. V mene obyvateľov Lamača mu vyjadru-
jem úprimné poďakovanie za spoluprácu a obetavosť a vyjadrujem 
prianie, aby v novom pôsobisku stretol ľudí, ktorí mu budú oporou 
a potešením a aby ho mohol považovať za svoj domov.

Lukáš Baňacký, 
zástupca starostu

Miroslav Michalka (vľavo) pri sv. omši počas Rozálskych hodov

Pozor na kolapsy z tepla                                                                                                  

Záchranári upozorňujú, že starší ľudia by sa v horúcom počasí nemali 
pohybovať na slnku počas dňa, nemali by napríklad ani nakupovať cez 
deň, ale skoro ráno alebo večer.
„Vysoké   horúčavy predstavujú záťaž pre každý organizmus, no viac 
sú ohrozené ženy, ktoré kolabujú častejšie ako muži. Takisto treba 
dávať pozor aj na deti a seniorov,“ upozornil hovorca Operačného 
strediska Záchranného zdravotného systému (OS ZZS) Boris Chmel. 
Dodal, že základom, ako kolapsom z tepla predchádzať, je dodržia-
vať pitný režim a nechodiť príliš na slnko. 
„V prípade pitného režimu by mal dospelý človek počas dňa vypiť 
najmenej tri litre vody. Piť treba priebežne, určite netreba čakať až 
na pocit smädu!“ pripomenul Chmel. Nevhodné sú nápoje s obsa-
hom cukru, kofeínu, chinínu či alkoholu. Do pitného režimu sa teda 
nezapočítavajú malinovky, pivo, alkohol či káva. 
„Priamemu slnku a horúcemu vzduchu sa netreba vystavovať najmä 
v obedňajších hodinách od 11.00 do 15.00 h.  Keď už niekto musí 
ísť v  tomto čase von, mal by mať aspoň pokrývku hlavy,“ povedal 
Chmel. Opatrný treba byť aj pri rýchlejšom prechode z chladnejšie-
ho prostredia do tepla, kedy telo môže dostať tzv. teplotný šok. 
Pri kolapse človek náhle zbledne, dostaví sa nevoľnosť, môže ho ob-
liať studený pot, stratí na chvíľu vedomie, no po pár sekundách sa 
začne preberať. „Vtedy ho treba dať do tieňa, dať mu trochu vody, 
ovlažiť ho, nechať ležať, lebo môže znova odpadnúť a  zavolať na 
tiesňovú linku 155, kde mu operátor poskytne ďalšie rady a pošle 
pomoc,“ informoval hovorca záchranárov.
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Predáme a prenajmeme Vašu nehnuteľnosť 
lacnejšie ako konkurencia!

0948 25 00 34 rebuz@rebuz.sk www.rebuz.sk

POSKYTUJEME: 
 
- kompletný právny servis 
- kompletný hypotekárny servis 
- kompletný realitný servis

HRADÍME:

- katastrálne poplatky do výšky 66 € 
- notárske poplatky

VYBAVÍME:

- kataster 
- financovanie nehnuteľnosti 
- originálny list vlastníctva k nehnuteľnosti

realitná a sprostredkovateľská 
spoločnosť

Divadielko a Deň otcov                                                     

Prvým slovenským profesionálnym bábka-
rom bol Ján Stražan, prvá zmienka z  archívov 
je z  roku 1884.  Jeho pravnuk Ladislav Stražan 
mladší je posledným na Slovensku, ktorý pokra-
čuje v rodinnej bábkarskej tradícii a práve on so 
svojím divadlom zavítal v nedeľu 18. júna k nám 
do kina Lamač, tentoraz s divadelným predsta-
vením Ako Kubo našiel poklad. Manželia Straža-
novci nečujne a vo veľmi rýchlom slede prstami 
určujú bábkam gestá, postoje. A keď ich bábky 
otvárajú ústa, k divákom prehovoria hlasy veliká-
nov: Jozefa Kronera, Michala Dočolomanského, 
Júliusa Pántika, Ivana Krivosudského, Zuzany 
Kronerovej, či Mariána Zednikoviča.
Nápad osloviť hercov Slovenského národného 
divadla, aby vdýchli hlas bábkam, dostal pán 
Stražan vo chvíli, keď mal pred sebou všetky 
tie bábky, ktoré zdedil, ktoré ponachádzal po 
starožitníctvach, a  ktoré mu vyrobili majstri 

rezbári. A  keď sa pred štvrťstoročím podujal 
znovu hrať hry svojho deda Jozefa Stražana.
Bábkarstvo na Slovensku a  v  Česku je zapísané 
do reprezentatívneho zoznamu nehmotného 
kultúrneho dedičstva UNESCO a  Stražanovo 
divadlo bolo ocenené aj ministrom kultúry Ma-
rekom Maďaričom. Keďže táto nedeľa bola zaují-
mavá aj tým, že sme slávili Deň otcov, nezabudli 
sme ani na prítomných otcov a dedkov, ktorí pri-
šli so svojimi ratolesťami na divadielko. Dostali od 
nás diplom a sladkú čokoládu. Zvlášť bol ocene-
ný Ján Fríbert, ktorý sa sám stará o svojich 5 detí.

Mária Šimončičová

Vyslúžilci na výlete                                                         

Spolok vyslúžilých vojakov M. R. Štefánika v La-
mači zorganizoval pre svojich členov v termíne 
12.- 14.5.2017 zájazd do moravského mestečka 
Záhlinice. Cieľom ich cesty bol pivný festival 

zorganizovaný v  tomto malebnom mestečku. 
Chutné pivo, príjemná spoločnosť a úžasná at-
mosféra zanechala v nich nezabudnuteľný zá-
žitok. Nerozlučnou súčasťou pri každej akcii or-
ganizovanej Vyslúžilcami je aj ich zástava, ktorá 
ani na tomto výlete nesmela chýbať. 

Kríglfest v Lamači                                                             

Už aj v Lamači sa koná pivná slávnosť. Milovníci 
zlatistého moku sa zišli v piatok 23. júna na 1. 
Lamačskom Kríglfeste. Ochutnať mohli z  pro-
duktov najmä malých, nezávislých pivovarov, 
ponúkajúcich jedinečnú chuť horkastého ná-
poja. O zábavu a dobrú náladu sa postarali hu-
dobní hostia – Rýchle šípy, Good feeling, Slavo 
Repaský a  Iwa Porubská. Je potešujúce, že ku 
kultivovanej zábave prispeli aj samotní náv-
števníci podujatia, ktorí pomohli naplniť heslo 
sprevádzajúce akciu – príďte sa osviežiť, zabaviť 
a prežiť príjemný večer v dobrej spoločnosti.

O hudobné číslo sa postarala aj skupina Good 
feeling
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V mesiaci jún sme pre našich seniorov pripra-
vili dva zájazdy. Rehabilitačný do Dunajskej 
Stredy a poznávací do Oponíc a Topoľčianok, 
kde nás čakal bohatý program. Thermalpark 
Dunajská Streda je jedno z  najobľúbenejších 
a  najnavštevovanejších rekreačných stredísk 
južného Slovenska. V krásnom prostredí v srd-
ci Žitného ostrova ponúka kvalitné služby 
a dokonalý relax pre všetky vekové kategórie. 
A práve preto sme sa rozhodli využiť ponúka-
né služby a navštíviť s Lamačanmi toto miesto. 
Už ráno nám počasie dávalo najavo, že nás 
čaká krásny slnečný deň, ktorý sme si mohli 
do sýtosti užiť. Našim seniorom túžiacim po 
osviežení boli k dispozícii štyri vnútorné a šesť 
vonkajších bazénov s  rôznou teplotou vody. 
Krásne opálení, oddýchnutí a spokojní sa všet-
ci vrátili v podvečerných hodinách do Lamača.
V  rámci spoznávacích zájazdov sme zamierili 
do Oponíc, ktoré sa nachádzajú medzi Topoľ-
čanmi a Nitrou. Napriek tomu, že ide o neveľ-
kú obec, jej história je veľmi rozsiahla. Od roku 

1392 ju spravoval šľachtický rod Apponyiov-
cov, ktorého potomkovia tu zotrvali až do roku 
1940. Boli to skvelí diplomati Rakúsko-Uhor-
skej monarchie a mecéni, svojho času založili 
jednu z  najväčších knižníc v  strednej Európe 
Bibliothecu Apponianu. 
Historická knižnica rodu Apponyi, ktorú sme 
navštívili, tvorí súčasť hotelového komplexu 
a je v správe Slovenskej národnej knižnice. Od 
30. septembra 2011 sa fond knižnice po rokoch 
opäť vrátil do zrekonštruovaných priestorov 
kaštieľa v  Oponiciach. V  knižnici sa v  súčas-
nosti nachádza 9000 titulov a 12 000 zväzkov 
písaných v desiatich jazykoch. Medzi najvzác-
nejšie z nich patrí aj dielo Sokrata zo švajčiar-
skeho Bazileja z roku 1508. Sprievodca knižni-
cou bol veľký zanietenec, ktorý nám s láskou, 
rešpektom i  oduševnením rozprával históriu, 
ale i  príbehy jednotlivých členov rodu. Ako 
keby sa pred nami pootvorili všetky tie knihy 
a romány z knižnice a začali sa odohrávať ich 
jednotlivé príbehy. Odvšadiaľ na nás dýchala 
história a my sme sa na chvíľu stali jej súčas-
ťou. Zaviedol nás aj do rodovej hrobky, kde sa 
história a kniha tohto rodu uzatvára.
Zubria zvernica, ktorá sa nachádza neďale-
ko Topoľčianok patrí k  významným miestam   
ochrany prírody, ale je aj neoddeliteľnou sú-
časťou histórie slovenského lesníctva a preto 
sme si ju nenechali ujsť. Tieto zvieratá obývajú 
plochu 27 ha. My sme mali možnosť vidieť aj 
najnovšie prírastky, z  ktorých najmladší mal 
iba pár dní.
Poslednou našou zastávkou v  tento deň bol 
zámok Topoľčianky, ktorý sa stal v 20. rokoch 

minulého storočia letným sídlom prezidentov 
republiky. Prvý prezident ČSR – T. G. Masaryk 
chodieval do Topoľčianok takmer každý rok 
svojej prezidentskej funkcie od roku 1923, a to 
pravidelne na dva mesiace, obvykle v auguste 
a v septembri. Posledným z prezidentov, ktorí 
využívali príjemné prostredie topoľčianskeho 
zámku bol v  roku 1951 Antonín Zápotocký. 
Ukonaní, nachodení, ale zároveň obohate-
ní nadobudnutými informáciami, ktoré nám 
sprostredkovávala renomovaná sprievodkyňa 
Betka Sopúšková, sme sa vrátili vo večerných 
hodinách domov.

Mária Šimončičová

Na Medzinárodný deň detí, 1. júna zorganizo-
vala Bratislavská šachová akadémia (BŠA) na 
námestí v Lamači už štvrtý ročník tradičnej Ša-
chovej simultánky pod lipami.
Hosťom tohtoročnej simultánky bol iba 14 roč-
ný Fide Majster a slovenský reprezentant, Samir 
Sahidi. Proti Samirovi sa posadilo dovedna 14 
hráčov. Teší nás, že drvivá väčšina boli práve 
mládežníci a  juniori, ktorí môžu v  Samirovi 
hľadať zároveň aj inšpiráciu. Samirov najvyšší 
dosiahnutý rating bol 2396F (pre porovnanie, 

svetový rekord drží aktuálny majster sveta, Nór 
Magnus Carlsen 2889F a  už nehrajúci Garry 
Kasparov 2856F).
Samir hral so všetkými súpermi s bielymi figúr-
kami, aby tak mal aspoň malú výhodu proti 14 
súperom, s ktorými hral súčasne. Majstrovstvo 
slovenského reprezentanta sa prejavilo naplno, 
keď v rýchlom slede zvíťazil nad prvými súper-
mi. V dvoch partiách mali súperi šancu na remí-
zu, po slede nepresných ťahov však napokon 
pozičnú rovnováhu neudržali a tak Samir zvíťa-

zil zdrvujúco 14:0.
Teší nás záujem okoloidúcich detí a dospelých, 
ktorí sa pristavili a  ako niektorí sami povedali, 
vyskúšali si zahrať šachy opäť po 20-tich rokoch.
Bratislavská šachová akadémia ďakuje MČ Bra-
tislava-Lamač zastúpenú starostom Petrom 
Šramkom, za poskytnutie priestorov na námes-
tí, ako aj za občerstvenie pre účastníkov, čo sa 
v teplom dni veľmi hodilo. Tešíme sa na Vás pri 
ďalších šachových podujatiach.

Michal Vrba, predseda BŠA 

Seniori zamierili do Dunajskej stredy i do Oponíc                                                                                                                                                                                                               

Pod lipami sa opäť hrala simultánka                                                                                                                                                                                                                                        

S účastníkmi simultánky si zahral  14 ročný reprezentant SR Samir Sahidi.
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Po zavŕšení zlatého hattriku v  regionálnej Dúb-
ravskej hokejbalovej lige zvažovali hokejbalisti 
SAVky, kam sa v sezóne 2016/17 posunúť. Hľadali 
novú výzvu. Tou sa napokon ukázala byť „obro-
dená“ Bratislavská hokejbalová liga (BHBL). Kon-
kurencia desiatich kvalitných tímov z celej Brati-
slavy bola predzvesťou zaujímavej súťaže. Hoci 
chalani vedeli, že ich nečaká nič jednoduché, 
predsezónne ambície boli vysoké. Veď po výsled-
koch, ktoré SAV Lamač dosiahla v  posledných 
10.sezónach (získala 8 medailí – z toho tri zlaté) 
nemohli byť ciele nízke. Keď to celé v septembri 
2016 začalo, nikto nemohol predpokladať, ako 
to napokon dopadne... Teraz však už vieme, že 
po ôsmich mesiacoch neľútostných bojov sa ho-
kejbalisti SAV Lamač stali víťazmi BHBL a  môžu 
sa zaslúžene pýšiť honorom Majstri Bratislavy 
pre rok 2017! Paráda... Keď v roku 1985 dnes už 
azda legendárny SAV Lamač vznikol, maličkými 
krokmi sa postupne „štveral“ na tie najvyššie ho-
kejbalové poschodia z III. ligy. To, o čo sa v SAVke 
snažili viaceré generácie výborných hokejbalis-
tov, vyhrať klasickú a  tradičnú hokejbalovú ligu 
vo formáte 3+1, sa podarilo práve tej dnešnej. 
Áno, je pravda, že vo vitríne úspechov tímu SAV 
Lamač sa vynímajú aj cennejšie úspechy - dve 
bronzové medaily z  celoslovenskej SNHbL, no 
klasika je klasika! 
Ak si niekto myslí, že mohlo ísť iba o nejakú „zho-

du okolností“, treba jedným dychom dodať, že sa 
veľmi mýli. O  dominancii SAVky v  tejto sezóne 
svedčí fakt, že Lamačania vyhrali aj základnú časť 
BHBL a spolu s play-off o majstra prehrali v celej 
súťaži iba tri zápasy! 
Záverečné boje v  play-off priniesli dramatické 
zápasy. Do finále sa napokon dostali dva naj-
úspešnejšie tímy po základnej časti – SAV Lamač 
a  Hancop Dolné Hony. Hokejbal, ktorý oba tímy 
vo finálovej sérii predvádzali znesie aj tie najprís-
nejšie kritériá. Pekné akcie, obrovské nasadenie, 
neuveriteľné individuálne výkony, krásne góly. Kto 
zaváhal a  nemal možnosť vidieť niektorý zápas, 
môže ľutovať. Finálový dej sa začal odvíjať prvým 
duelom v Lamači. Ten zvyčajne býva veľmi dôležitý 
– víťaz sa dostane do psychickej pohody a v nasle-
dujúcom zápase „nemusí, ale môže“... SAVkári po 
vynikajúcom kolektívnom výkone zvíťazili 4:2 a do 
série vykročili tou správnou nohou. Druhý zápas 
finálovej série na Dolných Honoch však Lamačania 
nezvládli predovšetkým vo svojich hlavách, nebol 
to totiž výkon, na ktorý sme u SAV Lamač zvyknu-
tý. Hancop musel zvíťaziť a tomu podriadil taktiku, 
výsledok 6:3 hovorí jasnou rečou. Na druhý deň sa 
tak v Lamači rozhodovalo o všetkom. Od úvodné-
ho hvizdu rozhodcov to bolo fantastické divadlo. 
Skóre sa menilo ako na hojdačke, no napokon zví-
ťazili domáci Lamačania 6:4 a mohli sa zaslúžene 
tešiť z titulu! Fantázia! Sláva víťazom, česť poraze-
ným... Oslavy mohli začať! Hokejbalisti SAV Lamač 
sú Majstri Bratislavy... no neznie to úžasne? Pravde-
podobne až časom si vlastne všetci hráči uvedo-
mia, čo dokázali. Už teraz je však isté, že nasledu-
júca sezóna bude ešte náročnejšia. Stará športová 
pravda totiž hovorí, že obhájiť je vždy ťažšie ako 
získať... tak držíme palce, páni!

Róbert Alföldy

Hokejbalisti SAV Lamač majstrami Bratislavy!                                                                                     

Hokejbalisti SAV Lamač – víťaz BHBL 2016/2017
O titul sa zaslúžili títo hráči: J. Alföldy, R. Alföldy, M. Bičkay, J. Biely, P. Bizoň, R. Bošňák, J. Juruška, P. Kotes,  
M. Mancál, T. Mikuš, R. Minárik, M. Pšenko, F. Schuster, R. Sloboda, E. Slušný, M. Šurlan, T. Thron 
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Vážení obyvatelia mestskej časti Lamač a  priaz-
nivci FK , dovoľte nám touto cestou informovať 
Vás o  futbalovej sezóne 2016/2017, ktorú odo-
hrali naši futbalisti. S veľkou radosťou konštatuje-
me, že máme za sebou jednu z najlepších sezón 
za uplynulé roky. Veľká vďaka patrí nielen našim 
futbalistom, ale aj ľuďom, ktorí vo svojom voľnom 
čase cez pracovný týždeň a  víkend, dobrovoľne 
bez nároku na finančnú odmenu zabezpečujú 
chod nášho klubu. Sme radi že sme prispeli k ší-
reniu dobrého mena našej mestskej časti. V roku 
2016 sa nám podarilo zorganizovať v spolupráci 
s  Bratislavským futbalovým zväzom (BFZ) finále 
pohára BFZ, kde sa nám dostalo chvály preziden-
ta BFZ pána J. Jánošíka za bezproblémový prie-
beh a kvalitne pripravený trávnik, za čo prezident 
BFZ osobne poďakoval nášmu hospodárovi J. 
Haraslínovi st. 
Náš klub má v súčasnosti 4 mládežnícke družstvá 
a jedno družstvo mužov. Všetky družstvá pôsobia 
v súťažiach organizovaných BFZ. Ako sa im teda 
darilo v uplynulej sezóne a najmä v jej jarnej časti?

A-tím dosiahol na 3. miesto
Družstvo mužov absolvovalo v  rámci zimnej prí-
pravy na druhú polovici sezóny kvalitný zimný 
turnaj. To sa odrazilo v jarných zápasoch IV. TIPOS 
ligy BFZ, kde naši chlapci nadviazali na dobré vý-
sledky z jesennej časti súťaže. Sme veľmi radi, že 
tím zostal nezmenený a  nikto neodišiel. Začala 
sa prejavovať trojročná spolupráca s  trénerom 
Jozefom Pšenekom. Dlhodobá a  trpezlivá prá-
ca priniesla ovocie v podobe umiestnenia a sme 
veľmi hrdí, že sa môžeme pochváliť. Naši muži sa 
umiestnili na 3.mieste. Príprava do novej sezóny 
sa začína 17.júla. Okrem prípravných zápasoch je 
naše A-čko zaradené do pohára SFZ, kde nás čaká 
atraktívny súper z  vyššej súťaže SFZ.  Veríme, že 
naši chlapci povzbudení dobrým výsledkom v bu-
dúcom ročníku zabojujú o ešte vyššie priečky. 
Dorast má motiváciu do novej sezóny
Po štvorročnej prestávke (pre nedostatok detí) 
sa nám v  tomto ročníku podarilo zložiť aj druž-
stvo mladšieho dorastu. Dorast, tak ako všetky 

naše družstvá mal zabezpečenú zimnú prípravu 
v  ZŠ Malokarpatské námestie, dorastenci boli 
tiež účastníkmi zimného turnaja riadeného BFZ. 
V konečnej tabuľke po odohratí všetkých zápasov 
patrí našim chlapcom v tejto sezóne 13. miesto. 
Pevne veríme, že sa poučíme z chýb a nasledujú-
ca sezóna bude úspešnejšia. Dorast do nového 
ročníka nastúpi pod vedením trénera Františka 
Poláka, posilnený o hráčov, ktorí do dorastu pre-
chádzajú z tímu starších žiakov.

Starší žiaci potešili
Starší žiaci pod vedením nového trénera Joze-
fa Hladkého absolvovali zimnú halovú ligu BFZ 
a  takisto mali zabezpečený tréningový proces 
v  ZŠ Malokarpatské námestie. V  jesennej časti 
mali naši st. žiaci nabehnuté na skvelý výsledok, 
keď skončili na 2. mieste. Škoda, že sa nám v jar-
nej časti súťaže nepodarilo umiestnenie udržať 
a  rozmýšľať nad postupom do vyššej súťaže. Aj 
tak našim chlapcom patrí veľká vďaka za konečné 
4. miesto .

Mladší žiaci si zaslúžia pochvalu 
Mladší žiaci pod vedením nášho dlhoročného tré-
nera Richarda Šafárika nám robili radosť výkonmi 
aj výsledkami. Zimná príprava bola podobná ako 
pri ostatných družstvách. Chlapci sa zúčastnili 
zimnej halovej ligy a  ďalších turnajov, tréningo-
vý proces bol zabezpečený v  ZŠ Malokarpatské 
námestie. V základnej časti skončili na 4. mieste 
a v nadstavbovej časti súťaže sa umiestnili skvelo 
na 1. mieste. 

Prípravka robí radosť
Prípravka, teda naši najmenší zverenci pod vede-
ním dvoch trénerov Ivana Petráša a Stana Pavlíka 
absolvovali zimnú prípravu v telocvični ZŠ Malo-
karpatské námestie. Aj oni si zahrali zimnú halovú 
ligu a   zúčastnili sa aj na turnajoch. Prípravka sa 
umiestnila na skvelom 5. mieste. U detí je vidieť 
progres vo futbale. Teší nás stále rastúci záujem 
detí, nielen chlapcov, ale aj dievčat v  našej MČ 
o  futbal a preto budeme musieť nájsť posilu na 

trénerskom poste. Budeme hľadať tretieho tréne-
ra, tak, aby sa všetkým deťom dostala adekvátna 
pozornosť a mohli napredovať, zdokonaľovať sa 
vo futbalovom umení.

Nová sezóna je predo dvermi
Ako ďalej v sezóne 2017/2018? Túto otázku sme 
si položili na našom pravidelnom sedení. Do 
nového ročníka FK Lamač nastupuje so štyrmi 
mládežníckymi družstvami (prípravka, ml. žia-
ci, st. žiaci a ml. dorast) a muži. Tak, ako bolo už 
spomenuté, prioritou bude zohnať trénerskú po-
silu pre prípravku, pomoc pre nášho hospodára 
a  zabezpečiť starostlivosť o  areál. Plánujeme aj 
rekonštrukciu šatní. Potrebujeme vymeniť a  ob-
noviť tréningové vybavenie (lopty, dresy, po-
môcky...). Pevne veríme že nadviažeme na skvelé 
výsledky z  uplynulej sezóny. Tréningový proces 
pre deti na novú sezónu sa začína v auguste. Radi 
v našich radoch privítame nových mladých a ná-
dejných športovcov. 
Na konci hodnotenia by sme sa ešte chceli po-
ďakovať starostovi Petrovi Šramkovi a všetkým 
poslancom za finančnú podporu z rozpočtu MČ 
Lamač pri zabezpečení chodu futbalového klu-
bu. Poďakovanie patrí aj trénerom FK Lamač, 
a celému realizačnému tímu za kvalitne odve-
denú prácu počas týždňa, ako aj počas víken-
dov, počas ktorých trávia s  hráčmi FK Lamač 
svoj voľný čas.

 Rastislav Polák a Michal Hudec

Sezóna 2016/2017 bola pre FK Lamač úspešná                                                                                   

 A-tím FK Lamač



Jubilanti v júli                                         

Víťazková Pavlína 95
Barančoková Květoslava 95
Ronecová Genovefa 94
Steinerová Friderika 94
Vasiljevová Anna 94
Zaťková Lenka 94
Odzganová Margita 93
Tošerová Oľga 93
Bliznáková Alžbeta 92
Branská Anna 92
Bačková Mária 90
Korbell Vojtech 90
Mašanová Albína 90
Mladá Anna 90
Karabová Anna 89
Bodláková Mária 88
Buberníková Marta 88
Hincová Anna 88
Požgayová Anna 88
Sutórisová Alena 88
Marešová Zdenka 87
Javorek Karol 87
Andrášek Luděk 85
Brutenič Rudolf 80
Gódor Štefan 80
Kamenická Magdaléna 80
Kováčová Anna 80
Loos Dušan 75
Šajbanová Vlasta 75
Čerevíková Terézia 75 

Jubilanti v auguste                                                                

Masnovičová Helena 100
Čipkárová Mária 90
Masárová Matilda 90
Havlíčková Mária 89
Hrubý Ján 88
Vavrovičová Rozália 88
Koláriková Zuzana 87
Mankovecká Antónia 87
Salayová Rozália 87
Sopková Mária 87
Grejtáková Mária 86
Horváthová Helena 86
Melicherčíková Irena 86
Nittmannová Ľudmila 86
Kafková Eliška 85
Reháková Drahoslava 85
Barbaričová Ľubica 80
Magyaricsová Juliana 80
Malá Irena 80
Rebrová Magdaléna 80
Szojková Mária 75
Bieľová Elena 75
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Miestna knižnica, Heyrovského 2                                                                   
Knihovník: Ondrej Polák
Kontakt: kniznica@lamac.sk, tel. 02/ 64 78 97 37
Otváracie hodiny
Pondelok, streda 13:00 - 19:00
Štvrtok 10:00 - 15:00

Inzercia                                                                                                 

• Opravujem, upravujem odevy, vyšívam.  
0902/ 717 517 

• Doučujem angličtinu, slovenčinu. Deti aj 
dospelých, aj cez víkendy. 0905/ 222 966 

• Voda, maľovky, podlahy, montáž a opravy. Aj 
cez víkend. 0905/ 429 097

• Klietky pre chov prepelíc , králiky, činčily, 
pasce na líšky a kuny, liahne na vajíčka, 
odchovne pre kuriatka, krmítka a napájačky, 
robíme rozvoz po celom Slovensku, viac na  
www.123nakup.eu . 0907/ 181 800

• Tlačiareň v Lamači hľadá grafika/tlačiara, 
ktorého náplňou práce bude kontakt 
so zákazníkmi a poskytovanie služieb 
- tvorba  grafických návrhov, návrhy 
oznámení, pozvánok, letákov, vizitiek 
a rôznych iných produktov. Obsluha 
digitálnej tlačiarne XEROX.   Spravovanie 
firemnej administratívy (príjem/odosielanie 
objednávok, príjem/vystavovanie 
a evidencia faktúr, vybavovanie   emailovej 
komunikácie a pod.) Vyžadujeme 
počítačové znalosti. Prax 1 rok.  
0919/ 359 688

• Súkromné doučovanie španielčiny.  
0904/ 436 810

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                         
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65

MIESTNy ÚRAD A POKLADňA
PONDELOK 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
STREDA 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
PIATOK 07:30 – 12:00 

PODATEľňA
Pondelok 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Streda 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Štvrtok 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Piatok 07:30 – 12:00 
Stavebný úrad
Pondelok  07:30 -12:00 13:00-17.00
Streda 07:30 -12:00 13:00-17.00

Upozornenie: Počas leta môže z  dôvodu 
prípadných vysokých teplôt dôjsť k  úpra-
ve úradných hodín v  súlade s  § 4 ods. 2 
Vyhlášky č. 99/2016 Z. z. Ministerstva zdra-
votníctva Slovenskej republiky o  podrob-
nostiach o  ochrane zdravia pred záťažou 
teplom a chladom pri práci.

Ohlasovňa pobytov                                                              

V ohlasovni pobytov je možné nahlásiť trvalý 
a prechodný pobyt.
Stránkové hodiny
Pon., Str.  07:30 - 12:00  13:00 - 17:00 h
Piatok  07:30 - 12:00 h
Kontakty: zelenakova@lamac.sk,  
tel. 02/647 800 65, 02/647 815 81

V dňoch 28.7 až 4.8 2017 nebudú z dôvo-
du čerpania dovolenky stránkové hodiny 
Ohlasovne pobytov. V tomto období je 
možné využiť zastupovanie: 
Od 28.7. do 31.7. zastupuje Ohlasovňa 
pobytov MČ Bratislava-Karlova Ves, 
Nám.sv. Františka 8, tel.: 02/ 7071 1103
Od 31.7. do 4.8. zastupuje Ohlasovňa po-
bytov MČ Bratislava-Dúbravka, Žatevná 
4, tel.: 02/ 6920 2538

Program JDS BA-Lamač                                             
Stretnutia v klube budú pokračovať aj cez 
prázdniny a mesiace júl a august, každú stredu 
od 14.00 do 16.00 h. Rozhovory a besedy na 
voľnú tému. Tešíme sa na Vás.

Výbor JDS BA Lamač

V máji a júni sa narodili                                                                 

24.5. Martina Horecká
25.5. Marek Mikuška
28.5. Lukáš Chudý
28.5. Tamara Kuraliová
10.6. Šimon Tóth

Všetky dôležité infor-
mácie o dianí v Lamači 
zdieľate na facebooku: 

Mestská časť Bratislava-Lamač

NÁVRH NA CENU SENIOR ROKA                              

Primátor hlavného mesta SR Bratislavy vyhla-
suje výzvu na podanie návrhu na cenu Senior 
roka, ktorú udelí na slávnostnom gala progra-
me 12. októbra 2017 v  Zrkadlovej sieni Pri-
maciálneho paláca.

Návrhy je potrebné posielať v  elektronickej 
forme na mailovú adresu: 
senior@bratislava.sk alebo v  písomnej forme 
poštou na adresu Magistrát hl.m. SR Bratisla-
vy, Primaciálne nám. 1, 814 99 Bratislava, príp. 
priniesť do podateľne magistrátu osobne do  
8. septembra 2017.
V návrhu je potrebné uviesť:
- meno a kontaktné údaje navrhovaného (dá-
tum narodenia, adresa, telefón, e- mail), 
-  kontaktné údaje navrhovateľa,
- stručné odôvodnenie podania návrhu s uve-
dením dosiahnutých úspechov a  výsledkov 
v danej aktivite, v ktorej navrhovaný výrazne 
reprezentuje mesto v  oblasti občiansko 
- spoločenskej, kultúrnej,športovej, príp. 
vedecko – výskumnej, a to aj v seniorskom 
veku. Primátor Bratislavy každoročne oceňuje 
4 – 6 laureátov, ktorých nominovala verejnosť. 
Návrh môže podať jednotlivec alebo organizá-
cie - samospráva, kultúrne, športové a vedec-
ké inštitúcie, občianske združenie a pod.). 


